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VENTSPILS NOVADA DOME 
Skolas iela 4, Ventspils, LV-3601, reģ.nr. 90000052035, e-pasts info@ventspilsnd.lv, www.ventspilsnovads.lv                         

 

VENTSPILS NOVADA DOME  

TERITORIJAS UN EKONOMIKAS ATTĪSTĪBAS KOMITEJA 

SĒDES PROTOKOLS 

Ventspils novadā 

 

2024.gada 18.janvārī             Nr.1 

  

Sēde sākas plkst. 13:00 

 

Sēdi vada –  

Komitejas priekšsēdētājs                                                                                   Andis Zariņš 

Protokolē- 

Attīstības plānotāja                                                                                           Iveta Straume 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi:                

                                                  Raitis Krūmiņš 

                                                  Aigars Matisons 

                                                  Agris Bileskalns 

                                                  Māris Dadzis 

                                                  Ints Apsītis 

 

Nepiedalās                                Ilva Cērpa 

 

Novada pašvaldības  

darbinieki:                    Ivo Lemšs, Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļas vadītāja  

                                                        vietnieks projektu vadības jomā 

                                     Ginta Roderte, Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļas vadītāja  

                                                             vietniece attīstības plānošanas jomā 

                                     Gatis Landmanis, Nekustamo īpašumu nodaļas vadītājs 

                                     Guntars Reķis, Jūrkalnes pagasta pārvaldes vadītājs 

                                     Normunds Māls, būvinspektora palīgs 

                                     Rolands Cukurs , būvinspektors 

                                            

Sēdes vadītājs iepazīstina ar komitejas sēdes darba kārtību. 

 

1. Par Ventspils novada pašvaldības grantu projektu konkursa uzņēmējdarbībai 

“Remigrācijas atbalsta pasākums” nolikuma apstiprināšanu. 

2. Par “VNK serviss” komunālo pakalpojumu attīstību Jūrkalnes pagastā 

3. Par Jūrkalnes pagasta attīstības iecerēm.  

4. Par Jūrkalnes pagasta iedzīvotāju iesūtītajiem jautājumiem. 

5. Par valstij piekritīgo zemes vienību pārņemšanu pašvaldību īpašumā. 

 

mailto:info@ventspilsnd.lv


Sēdes vadītājs ierosina mainīt darba kārtību, 5.jautājumu, izskatot to 2.jautājuma vietā, jo SIA 

“VNK serviss” valdes locekle nav ieradusies uz komitejas sēdi, par neierašanos informējot e-pastā 

sēdes dienā.  

 

Atklāti balsojot: PAR – 6 (A.Zariņš, R.Krūmiņš. A.Matisons, A.Bileskalns, M.Dadzis, 

I.Apsītis); PRET – nav,  ATTURAS – nav, nolemj: 

 

Apstiprināt šādu komitejas sēdes darba kārtību: 

 

1. Par Ventspils novada pašvaldības grantu projektu konkursa uzņēmējdarbībai 

“Remigrācijas atbalsta pasākums” nolikuma apstiprināšanu. 

2. Par valstij piekritīgo zemes vienību pārņemšanu pašvaldība īpašumā. 

3. Par Jūrkalnes pagasta attīstības iecerēm.  

4. Par Jūrkalnes pagasta iedzīvotāju iesūtītajiem jautājumiem. 

5. Par PSIA “VNK serviss” komunālo pakalpojumu attīstību Jūrkalnes pagastā. 
 

 

 

1.§ 

PAR VENTSPILS NOVADA PAŠVALDĪBAS GRANTU PROJEKTU KONKURSA 

UZŅĒMĒJDARBĪBAI “REMIGRĀCIJAS ATBALSTA PASĀKUMS” NOLIKUMA 

APSTIPRINĀŠANU 

(Ziņo: I.Lemšš, debatēs: A.Zariņš, M.Dadzis) 

 

A.Zariņš ziņojuma sniegšanai dod vārdu Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļas vadītāja 

vietniekam projektu vadības jomā Ivo Lemšam. 

I.Lemšs informē par sagatavoto lēmuma projektu un nolikuma projektu. 

M.Dadzis ierosina izņemt Nolikuma 13.punktu. 

I.Lemšs paskaidro, ka šim punktam tur ir jābūt, tas ir vērtēšanas kritērijs. 

M.Dadzis , vajag skaidrojumu 39.punktam. 

I.Lemšs atbild, ka kopēja projekta kopsummu veido 37.punktā minētās summas. 

 

Ventspils novada pašvaldība organizē grantu projektu konkursu “Remigrācijas atbalsta 

pasākums”. Konkursa mērķis ir sniegt atbalstu uzņēmējdarbībai, veicinot remigrantu dibinātu 

uzņēmumu izveidi un/vai nodrošinot darbavietu izveidi remigrantiem.  

Saskaņā ar Diasporas likuma sestā panta otrās daļas prasībām Vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministrija izstrādā un īsteno reģionālos diasporas atbalsta pasākumus. 

Kurzemes plānošanas reģions 2023.gada 5.septembrī izsludināja konkursu pašvaldībām 

“Remigrācijas atbalsta pasākums – uzņēmējdarbības atbalsts” (turpmāk – konkurss 

pašvaldībām). Ventspils novada pašvaldība iesniedza projekta pieteikumu 2023.gada 

27.septembrī. Kurzemes plānošanas reģions izvērtēja pašvaldības pieteikumu un 2023.gada 

23.oktobrī pieņēma lēmumu (vēstule Nr.2-5.5/256/23-N) atzīt atbalsta saņēmēju iesniegto 

pieteikumu par atbilstošu un slēgt līgumu ar Ventspils novada pašvaldību par atbalsta 

finansējuma 6000 EUR apmērā piešķiršanu (reģistrēts pašvaldībā IN23212). Starp pašvaldību 

un Kurzemes plānošanas reģionu 15.01.2024. noslēgta vienošanās par konkursa “Remigrācijas 

atbalsta pasākums – uzņēmējdarbības atbalsts” atbalsta izmaksu (pašvaldības Nr.SL/2024/26, 

KPR Nr.2.2-11/5/24). 

Pašvaldības Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļa (turpmāk – APB nodaļa) sagatavoja 

pašvaldības grantu projektu konkursa nolikumu un 2023.gada 27.septembrī nosūtīja 

saskaņošanai Finanšu ministrijai (vēstule Nr.1.11./IZ2754).  

Pašvaldība saņēma Finanšu ministrijas 2023.gada 19.decembra vēstuli Nr.7-4/18/3773 

(reģistrēts pašvaldībā IN22533), kur Finanšu ministrija neiebilst pret nolikuma projekta, kas 

iesniegts Finanšu ministrijā 2023.gada 14.decembrī, apstiprināšanu. 



Pašvaldība saņēma Kurzemes plānošanas reģiona 2023.gada 19.decembra vēstuli Nr.2-

5.5/288/23-N (reģistrēts pašvaldībā IN29112), kur Kurzemes plānošanas reģions saskaņo 

Ventspils novada pašvaldības iesniegto grantu konkursa nolikuma galīgo redakciju.  

Pašvaldība saņēma Zemkopības ministrijas 2023.gada 22.decembra vēstuli Nr.9.2-

2e/2337/2023 “Par de minimis atbalstu” (reģistrēts pašvaldībā IN29383), kur Zemkopības 

ministrija saskaņo pašvaldības nolikumu bez iebildumiem un komentāriem. 

Piešķirtais pašvaldības līdzfinansējums projekta īstenošanai ir tikai daļējs finansējums. Grantu 

konkursa ietvaros 2024.gadā projektu īstenošanai kopējais finansēšanas fonds ir 18 000,00 euro 

(astoņpadsmit tūkstoši euro 00 centi), tai skaitā, valsts finansējums 6 000,00 euro (seši tūkstoši 

euro 00 centi), pašvaldības finansējums 3 000,00 euro (trīs tūkstoši euro 00 centi) un privātais 

finansējums 9 000,00 euro (deviņi tūkstoši euro 00 centi).   

Plānots, ka pēc nolikuma apstiprināšanas atbalsta pretendenti līdz 2024.gada 29.februārim 

(ieskaitot) sagatavos un iesniegs projektu pieteikumus. Pēc iesniegto pieteikumu izvērtēšanas, 

ar atbalsta saņēmējiem tiks noslēgts finansēšanas līgums par valsts un pašvaldības atbalsta 

saņemšanu, kas tiks piešķirts kā komercdarbības atbalsts (de minimis), piemērojot vienu no 

attiecīgajām Eiropas Komisijas regulām.  

Pamatojoties uz likuma “Pašvaldību likums” 5.pantu, 10.panta pirmās daļas pirmo punktu, 

Ventspils novada domes Teritorijas un ekonomikas attīstības komiteja atklāti balsojot: PAR – 

6 (A.Zariņš, R.Krūmiņš. A.Matisons, A.Bileskalns, M.Dadzis, I.Apsītis); PRET – nav,  

ATTURAS – nav, nolemj: 

 

1. Apstiprināt pašvaldības grantu projektu konkursa “Remigrācijas atbalsta pasākums” 

nolikumu uz 24 (divdesmit četrām) lapām kopā ar pielikumiem.  

2. Noteikt, ka lēmums stājas spēkā nākamajā dienā pēc tā parakstīšanas.  

3. Uzdot Domes kancelejai un komunikācijas nodaļai (E.Ozoliņa):  

3.1. Sagatavot šī lēmuma 1.punktā minēto nolikumu parakstīšanai;  

3.2. Nodrošināt komunikācijas speciālistei (I.A.Leigute) šī lēmuma 1.punktā minētā nolikuma 

pieejamību un publicēšanu Ventspils novada pašvaldības tīmekļvietnē 

www.ventspilsnovads.lv un Facebook kontā;  

3.3. Nodrošināt informatīvā izdevuma redaktorei (M.Zvaigzne) šī lēmuma 1.punktā minētā 

nolikuma pieejamību Ventspils novada pašvaldības informatīvajā bezmaksas izdevumā 

“Ventspils novadnieks”.  

4. Uzdot Domes kancelejai un komunikācijas nodaļai (L.Zernevica) nodot šī lēmuma izrakstu:  

4.1. Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļai (K.Strika);   

4.2. Visām pilsētas un pagastu apvienību pārvaldēm, 

4.3. Finanšu nodaļai (L.Rolande). 

5.  Pēc Nolikuma precizēšanas atbilstoši komitejas lēmumam, iesniegt lēmuma projektu 

apstiprināšanai novada domes sēdē.  

 

 

2.§ 

PAR VALSTIJ PIEKRITĪGO ZEMES VIENĪBU PĀRŅEMŠANU  

VENTSPILS NOVADA PAŠVALDĪBAS ĪPAŠUMĀ  

(Ziņo: G.Landmanis, debatēs: A.Zariņš, R.Krūmiņš) 

 

A.Zariņš ziņojuma sniegšanai dod vārdu Nekustamo īpašumu nodaļas vadītājam Gatim 

Landmanim. 

G.Landmanis informē par sagatavoto lēmuma projektu 

 

http://www.ventspilsnovads.lv/


Ventspils novada pašvaldībā (turpmāk – Pašvaldība) 2024. gada 12. janvārī saņemta Satiksmes 

ministrijas (turpmāk - SM) valsts sekretāres I. Stepanovas parakstīta vēstule Nr. 03.1-01.3/124, 

reģistrēta lietvedībā ar Nr. IN286, kurā Pašvaldībai izteikts lūgums izvērtēt zem slēgtā sliežu 

posma dzelzceļa līnijā Liepāja-Ventspils esošo zemes vienību pārņemšanu Pašvaldības 

īpašumā.  

No SM vēstulē minētā izriet sekojošais:  

1) SM 2023. gada 1. decembrī iesniegusi Valsts kancelejā MK rīkojuma projektu “Grozījumi 

Ministru kabineta 2010.gada 31.maija rīkojumā Nr.297 “Par zemes vienību piederību vai 

piekritību valstij un nostiprināšanu zemesgrāmatā uz valsts vārda attiecīgās ministrijas vai 

valsts akciju sabiedrības “Privatizācijas aģentūra” personā” (turpmāk – Rīkojuma projekts), 

rosinot zemes vienības, kas nav nepieciešamas valstij funkciju nodrošināšanai, ieskaitīt 

Rezerves zemes fondā. Šādu grozījumu mērķis -  atgriezt zem bijušās dzelzceļa līnijas esošās 

zemes vienības pilnvērtīgā apritē, bez papildu uzlikuma (piemēram, pašvaldībai 

atpakaļatdošanas pienākuma). Tālāko rīcību ar zemes vienībām Pašvaldībai kā zemes valdītājai 

nosaka Zemes pārvaldības likums, līdz ar ko Pašvaldība varēs ierakstīt zemes vienības 

zemesgrāmatā uz Pašvaldības vārda, un atbilstoši savai kompetencei nodrošināt šīs zemes 

pārraudzību.  

2) Valsts sekretāru 2023.gada 21.decembrī sanāksmē tika skatīts Rīkojuma projekts un, lai 

atbalstītu zemes vienību ieskaitīšanu Rezerves zemes fondā, Satiksmes ministrijai tika dots 

uzdevums iesniegt Valsts kancelejā attiecīgo pašvaldību domes lēmumus par piekrišanu 

pārņemt savā īpašumā no rīkojuma pielikuma svītrotās zemes vienības, kuras paredzēts ieskaitīt 

rezerves zemes fondā (Valsts sekretāru 2023. gada 21. decembra sanāksmes protokollēmuma 

(prot. Nr. 39, 3. §) 2. punkts). 

Ņemot vērā minēto, SM lūdz Pašvaldību izvērtēt zemes vienību zem slēgtās dzelzceļa līnijas 

pārņemšanu Pašvaldības īpašumā pēc iespējas tuvākā laikā, lai SM tai doto uzdevumu varētu 

izpildīt termiņā līdz 2024. gada 26. februārim. 

Ventspils novada dome jau iepriekš (2013.gadā) ir lūgusi SM un valsts AS “Latvijas dzelzceļš” 

nodot Pašvaldībai atsevišķas zemes vienības zem slēgtās dzelzceļa līnijas Liepāja-Ventspils, lai 

tās lietotu pašvaldības funkciju pildīšanai, kā arī jau sniegusi (03.09.2020.) SM rakstisku atbildi  

par gatavību pārņemt šīs zemes vienības. Tāpat jautājums ir ticis skatīts un atbalstīts Teritorijas 

un ekonomikas attīstības komitejā. 

Ievērojot SM sniegto informāciju, VZD Nekustamā īpašuma valsts kadastra informācijas 

sistēmas datus, un pamatojoties uz Pašvaldību likuma 4. panta pirmās daļas 3., 6., 12. punktu, 

10. panta pirmās daļas 16. punktu; Ventspils novada domes Teritorijas un ekonomikas attīstības 

komiteja atklāti balsojot: PAR – 6 (A.Zariņš, R.Krūmiņš. A.Matisons, A.Bileskalns, 

M.Dadzis, I.Apsītis); PRET – nav,  ATTURAS – nav, nolemj: 

 

1. Piekrist pārņemt Ventspils novada pašvaldības īpašumā slēgtās dzelzceļa līnijas Liepāja-

Ventspils posmā esošās zemes vienības ar kadastra apzīmējumiem:  

1.1.  Vārves pagastā: 

1.1.1. 9884 003 0128, 18,20 ha platībā, 

1.1.2. 9884 003 0129, 0,75 ha platībā;  

1.1.3. 9884 006 0075, 17,80 ha platībā,  

1.1.4. 9884 007 0138, 13,60 ha platībā,  

1.1.5. 9884 009 0078, 11,20 ha platībā,  

1.1.6. 9884 011 0053, 5,70 ha platībā, 

1.1.7. 9884 013 0119, 2,50 ha platībā, 

1.1.8. 9884 014 0298, 10,20 ha platībā, 

1.1.9. 9884 014 0299, 2,07 ha platībā,  

1.1.10. 9884 014 0300, 16,90 ha platībā, 



1.1.11. 9884 014 0374, 10,40 ha platībā,  

1.1.12. 9884 014 0381, 3,10 ha platībā;  

1.2.  Užavas pagastā:  9878 004 0194, 3,50 ha platībā; 

1.3.  Ziru pagastā: 

1.3.1. 9890 001 0438, 10,30 ha platībā, 

1.3.2. 9890 001 0442, 18,0 ha platībā, 

1.3.3. 9890 001 0485, 18,60 ha platībā, 

1.3.4. 9890 004 0084, 26,50 ha platībā, 

1.3.5. 9890 005 0102, 12,30 ha platībā, 

1.3.6. 9890 005 0122, 3,40 ha platībā. 

 

2. Uzdot Kancelejai (E. Ozoliņa) trīs darba dienu laikā pēc domes sēdes protokola 

parakstīšanas šī lēmuma izrakstu:  

2.1.  nosūtīt elektroniska dokumenta formā Satiksmes ministrijai, e-pasts: 

satiksmes.ministrija@sam.gov.lv  

2.2.  nodot Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļai, Nekustamo īpašumu nodaļai, 

Finanšu nodaļai. 

 

3. Lēmuma projektu iesniegt apstiprināšanai novada domes sēdē. 

 

3.§ 

PAR JŪRKALNES PAGASTA ATTĪSTĪBAS IECERĒM 

(Ziņo: G.Reķis, debatēs: A.Zariņš, M.Dadzis) 

 

A.Zariņš ziņojuma sniegšanai dod vārdu Jūrkalnes pagasta pārvaldes vadītājam Guntaram 

Reķim. 

G.Reķis informē, LEADER projekta ietvaros tiks paplašināta Vētru muzeja ekspozīcija, 

labiekārtots stāvlaukums. 

A.Zariņš ierosina stāvlaukuma projektā paredzēt arī divas elektrouzlādes vietas. 

G.Reķis informē, ka Ugunspļavā 2024.gadā tika plānota bērnu rotaļu laukuma izveide, taču šā 

gada budžetā finansējuma nav.  

M.Dadzis atbild, ka Ugunspļavā nav nepieciešama bērnu rotaļu laukuma izveide un krāsainie 

rotaļu elementi neiederēsies šajā teritorijā. 

G.Reķis atbild, ka rotaļu elementu krāsojumu var pielāgot. 

A.Zariņš sniedz komentāru, ka finansējums bērnu rotaļu laukuma izveidei tiks iekļauts nākošā 

gada budžetā. 

Ventspils novada domes Teritorijas un ekonomikas attīstības komiteja vienojoties nolemj: 

 

Pieņemt zināšanai Jūrkalnes pagasta pārvaldes vadītāja R.Reķa sniegto informāciju. 

 

4.§ 

PAR JŪRKALNES PAGASTA IEDZĪVOTĀJU IESŪTĪTIEM JAUTĀJUMIEM 

(Ziņo: A.Zariņš, debatēs: A.Zariņš, G.Reķis, M.Dadzis) 

 

Sēdes vadītājs informē par saņemtajiem Jūrkalnes pagasta iedzīvotāju jautājumiem: 

 

 

 



1. Vairāki jautājumi: 

Vai iespējams uzlabot infrastruktūru pie tautas nama? Sakārtot stāvlaukumu pēc satiksmes 

drošības un estētiku (veikala atkritumi), tirgus būdas utt., jo šī ir centra it kā publiska vieta,  

pēc jūras otrā apmeklētākā vieta? 

Atbilde: Lai nodrošinātu teritorijas labiekārtošanu un satiksmes drošību pie Jūrkalnes tautas nama, 

ir izstrādāts un apstiprināts tehniskais projekts šīs teritorijas sakopšanai, izbūvējot 19 

autostāvietas, apgaismes laternas, kā arī uzbūvēt nojumi “Vētru muzeja” paplašināšanai izveidojot 

āra ekspozīciju. Realizējot šo projektu tiks piesaistīti Eiropas jūrlietu un zivsaimniecības fonda 

līdzekļi, kā rezultātā tiks uzlabota ne tikai pieejamība bet arī satiksmes drošība. 

 

Vai iespējams izveidot Ugunspļavā bērnu laukumu un soliņus, arī citās vietās centrā? 

Atbilde: Sākotnēji tika izvēlēta Ugunspļava taču par vietas izvēli nav vienprātības. Gaidām 

priekšlikumus kur nepieciešams izvietot soliņus, informāciju nodot pagasta pārvaldes vadītājam, 

lai  attiecīgi izvērtētu sniegto priekšlikumu un paredzētu finansējumu. 

 

Vai iespējams izveidot labāku nobrauktuvi uz jūru un iekārtot glābšanas riņķu un info 

stendu, vajadzētu arī pagasta ceļus sakārtot. 

Atbilde:  

Ventspils novada pašvaldības attīstības programmas 2021.-2027.gadam Investīciju plānā ir 

iekļauts investīciju projekts- pludmales infrastruktūras izveidošana pludmales apmeklētājiem. 

Piemērotas pludmales infrastruktūras izveidošana pludmales apmeklētājiem Jūrkalnes pagastā ir 

plānotas sekojošās vietās - Labraga un Ošvalku pludmale. Tā kā piekrastes attīstība ir ļoti būtiska 

un nepieciešama, lai veicinātu gan drošību piekrastē, gan arī nodrošinātu laivu pievešanas ceļu 

izveidi, vai attīstot infrastruktūru pludmales apmeklētājiem sakoptas un pievilcīgas vides 

veidošanai, pašvaldība pakāpeniski strādā pie dažādu projektu ideju izstrādes un finansējuma 

piesaistes iespējām. Pašvaldības autoceļu sakārtošana Jūrkalnes pagastā tiks veikta pēc pagasta 

pārvaldes vadītāja iesniegtās informācijas par konkrētā autoceļa stāvokli un nepieciešamības veikt 

kvalitāti uzlabojošus pasākumus. 

 

Vai piedaloties novada kultūras projektos tiek atbalstīti (lielāko daļu) tikai kultūras namu 

projekti? Kas būtu jāveido no esošā  budžeta, un citas idejas no pagastu iedzīvotājiem netiek 

atbalstītas, jo projektā kļūdas rakstot, ne visi ir daiļrakstītāji, līdz ar to nav iespējas 

daudzveidot novada kultūras dzīvi, tas tāds ierosinājums uz priekšu, var rakstīt arī kultūras 

nami, bet, ja nav citi iesniegumu. 

Atbilde: Jautājums nodots izskatīšanai Sociālai, izglītības, kultūras un sporta komitejai. 

 

Kas notiek ar Vējurnamu? Pasākumi plānoti? Jo organizētie koncerti bija atspaids arī 

uzņēmējiem, kas piedāvā naktsmītnes. Paldies. 

Atbilde: Jūrkalnes dabas koncertzāli Vējturu nams šogad tiek plānots apdzīvot pavasara, vasaras 

un rudens saulgriežos. Paralēli tiek strādās pie idejām un finanšu piesaistes, lai radītu jaunus, 

dažāda rakstura pasākumus. 

 

2. Kad tiks paplašināts stāvlaukums automašīnu novietošanai pie Jūrkalnes tautas nama? 

Atbilde: Lai nodrošinātu teritorijas labiekārtošanu un satiksmes drošību pie Jūrkalnes tautas nama, 

ir izstrādāts un apstiprināts tehniskais projekts šīs teritorijas sakopšanai, izbūvējot 19 

autostāvietas, apgaismes laternas, kā arī uzbūvēt nojumi “Vētru muzeja” paplašināšanai izveidojot 

āra ekspozīciju. Realizējot šo projektu tiks piesaistīti Eiropas jūrlietu un zivsaimniecības fonda 

līdzekļi, kā rezultātā tiks uzlabota ne tikai pieejamība bet arī satiksmes drošība. 



 

 

3.  Vai tiek plānots un kad tiks ierīkots automašīnu stāvlaukums pie Jūrkalnes tautas nama? 

Līdz šim lielu haosu rada novietotās automašīnas pie tautas nam, kur regulāri, īpaši 

vasarā, notiek dažādi kultūras pasākumi. 

Atbilde: Lai nodrošinātu teritorijas labiekārtošanu un satiksmes drošību pie Jūrkalnes tautas 

nama, ir izstrādāts un apstiprināts tehniskais projekts šīs teritorijas sakopšanai, izbūvējot 19 

autostāvietas, apgaismes laternas, kā arī uzbūvēt nojumi “Vētru muzeja” paplašināšanai 

izveidojot āra ekspozīciju. Realizējot šo projektu tiks piesaistīti Eiropas jūrlietu un 

zivsaimniecības fonda līdzekļi, kā rezultātā tiks uzlabota ne tikai pieejamība bet arī satiksmes 

drošība. 

 

4.   Labdien. Jūrkalnē vasarās ir liels tūristu pieplūdums. Būtu jauki, ja pie tautas nama 

paplašinātu stāvlaukumu. Tur ir veikals. Tas būtu ieteicams ērtības un cilvēku drošības 

dēļ. Arī varētu apkārtējo vidi sakārtot. 

Atbilde: Lai nodrošinātu teritorijas labiekārtošanu un satiksmes drošību pie Jūrkalnes tautas 

nama, ir izstrādāts un apstiprināts tehniskais projekts šīs teritorijas sakopšanai, izbūvējot 19 

autostāvietas, apgaismes laternas, kā arī uzbūvēt nojumi “Vētru muzeja” paplašināšanai 

izveidojot āra ekspozīciju. Realizējot šo projektu tiks piesaistīti Eiropas jūrlietu un 

zivsaimniecības fonda līdzekļi, kā rezultātā tiks uzlabota ne tikai pieejamība bet arī satiksmes 

drošība. 

 

5.  Labdien, vai tuvākajā laikā Jūrkalnē ir paredzēta autostāvvietas izveide, jo šobrīd ir 

problēmas, nav kur novietot mašīnu. 

Atbilde: Lai nodrošinātu teritorijas labiekārtošanu un satiksmes drošību pie Jūrkalnes tautas 

nama, ir izstrādāts un apstiprināts tehniskais projekts šīs teritorijas sakopšanai, izbūvējot 19 

autostāvietas, apgaismes laternas, kā arī uzbūvēt nojumi “Vētru muzeja” paplašināšanai 

izveidojot āra ekspozīciju. Realizējot šo projektu tiks piesaistīti Eiropas jūrlietu un 

zivsaimniecības fonda līdzekļi, kā rezultātā tiks uzlabota ne tikai pieejamība bet arī satiksmes 

drošība. 

 

6. Vairāki jautājumi: 

Jūrkalnes zīmi pagasta sākums, uzlikt, aiz mājam Pienenes, kad brauc uz Alsungas pusi 

400m. Jo sanāk, ka ir 4 Mājas uz to pusi, un man bērni iet par to ceļa malu. Vasarā tur 

automašīnas brauc ļoti daudz un ātri.  

Atbilde: Pagasta pārvalde informēs AS “Latvijas valsts ceļi” par šo situāciju, un ierosinās 

uzstādīt ceļazīmi, apdzīvotas vietas sākums. 

 

Sakārtot ceļu segumu, kur ir vēja cepures. 

Atbilde: Plānojot iedalītos budžeta līdzekļus koplietošanas ceļu uzturēšanai pašreiz līdzekļi 

paredzēti tikai ceļu uzturēšana. Lai atjaunotu pašvaldības teritorijā ceļu segumu, ir 

nepieciešams liels investīciju ieguldījums. Pašvaldība no sava budžeta iespēju robežās finansē 

ceļu posmu segumu atjaunošanu vai pārbūvi, vienlaikus sloga samazināšanai uz pašvaldības 

budžetu ikdienā pašvaldība aktīvi seko līdzi aktualitātēm Eiropas Savienības fondu finansējuma 

piesaistes iespējām. Pašvaldība izvērtē iespējas un plāno iesniegt projektu iesniegumus dažādu 

ceļu posmu atjaunošanai pašvaldības teritorijā, piesaistot Eiropas Savienības fondu (Eiropas 

Reģionālās Attīstības Fonds (ERAF), Eiropas Lauksaimniecības Fonds lauku attīstībai 

(ELFLA)) līdzfinansējumu.   

 

 



  

Gribētos bruģa takas turpinājumu, no Mildas līdz pludmalei, gar uguns pļavu. 

Atbilde: Izbūvējot šādu bruģētu celiņu ir nepieciešami ievērojami finanšu līdzekļi. Pagasta 

pārvaldes vadītājs informēja, ka patreiz nav nepieciešama šāda celiņa izbūve. 
 

Varam ierīkot bērniem spēļu laukumu- pļavā starp cepuru aleju un trīsstāvu māju. 

Atbilde: Bērnu rotaļu laukuma ierīkošana ir plānota 2025.gadā, vietas izvēle tiks noteikta, kad 

tiks uzsākta projekta īstenošana.  

 

Pie centra pludmales stāvlaukuma ir vel viena pļava, vai varētu viņu arī nopļaut. 

Atbilde: Pļava starp autostāvvietu un Ugunspļavu ir AS “Latvijas valsts meži” īpašums. 

Pagasta pārvalde vienu reizi gadā šo pļavu nopļauj, taču nepieciešamības gadījumā izvērtēsimi 

iespēju nopļaut divas reizes gadā. 

7.   Jautājums par Jūrkalnes Dauģu ceļu. Mēs z/s ''Bērziņi'' nodarbojamies ar maizes 

cepšanu,tūristu iepazīšanu ar maizes cepšanas tradīcijam, un iepazīstinām  ar lauku sētas 

ikdienu. Gada laikā saimniecību apmeklē ne tikai mūsu valsts iedzīvotāji ,bet arī ārvalstīs 

dzīvojošie tūristi kuriem jāmēro ceļš līdz  saimniecībai 1,5 km garumā. Tad galvenais 

jautājums būtu , vai ir iespēja tuvākā laikā ielikt ceļa seguma atjaunošanu. Jo ceļš ar katru 

gadu paliek ar vien sliktāks, vairs nelīdz greiderēšanās darbi. Tas ceļš  kopumā jau kalpo, 

kā reklāma arī novadam ne tikai mums vienīgiem, mēs prezentējam Jūrkalnes pagastu un 

Ventspils novadu. Paldies par uzklausīto jautājumu. 

Atbilde:  

2024.gada budžeta izstrādes laikā Attīstības, plānošanas un būvniecības nodaļa nebija saņēmusi 

Jūrkalnes pagasta pārvaldes iesniegumu par nepieciešamību veikt autoceļa J-07 “Dauģi” kvalitāti 

uzlabojošus pasākumus. Attiecīgi nav veikta šī autoceļa apsekošana un novērtēšana. Paldies par 

problēmsituāciju aprakstu, atbilstoši Jūsu jautājumam, ceļu būvinženieris veiks objekta 

apsekošanu dabā tam piemērotos laikapstākļos. Pēc apsekojuma veikšanas tiks sagatavots 

atzinums un iesniegts Domes atbildīgajā komitejā lēmuma pieņemšanai par šim autoceļam 

nepieciešamiem uzlabojošiem pasākumiem un finanšu līdzekļiem. 

8. Vēlos uzdot jautājumu par Jūrkalnes pagasta attīstību, jo VNK serviss jautā par 

pieslēgšanos kopējai kanalizācijai, taču tam nav atbilstoša situācija. Šobrīd kanalizācijas 

pievads ir līdz Āpšu mājām. Tikpat nepieciešams nodrošināt pieslēgumu līdz mājām 

Sviķi. Lūdzu iekļaut turpmākos attīstības darbos pievada izveidi līdz 200 metriem 

kanalizācijas  pieslēgumam. Kādā periodā tas tiktu nodrošināts. 

Atbilde:  Jautājums tiks nosūtīt PSIA “VNK serviss” izvērtēšanai. Nekustamā īpašuma 

“Sviķi” pieslēgumu centralizētai kanalizācijai nepieciešams risināt kompleksi ar blakus 

esošajiem īpašumiem, vienai saimniecībai izbūvēt aptuveni 200 m kanalizācijas sistēmu ir 

nepieciešami lieli finanšu līdzekļi. 

 

5.§ 

PAR PSIA “VNK SERVISS” KOMUNĀLO PAKALPOJUMU ATTĪSTĪBU JŪRKALNES 

PAGASTĀ 

(Ziņo: A.Zariņš) 

 

Sēdes vadītājs informē par PSIA “VNK serviss” iesūtīto informāciju par pašreizējo situāciju 

komunālo pakalpojumu sniegšanā Jūrkalnes pagastā, kā arī par plānoto attīstību komunālo un 

apsaimniekošanas pakalpojumu sniegšanā. 



Apsaimniekošana: 

- Apsaimniekošanā ir 1 daudzdzīvokļu māja, no 15 dzīvokļiem 12 ir privāto īpašnieku 

dzīvokļi, 3 ir pašvaldības (no tiem diviem notiek atsavināšana). Apsaimniekošanas maksa ir 0.25 

EUR/m2, maksātspēja laba (~ 90%). Ar laiku ir jāmaina/jāremontē jumts. Pamatā sapulcēs 

piedalās vecāka gadu gājuma cilvēki, krāj līdzekļus tehniskajai apsekošanai, kura, saskaņā ar 

mājas remontdarbu plānu, paredzēta 2025. gadā.  

 

 

Ūdensapgāde: 

- Ūdens zudumi: pagasta klientu paradumi ir neregulāri nodoti skaitītāju rādījumi (vasarā, 

auditā pārbaudot skaitītājus, tiek precizēti rādījumi), kas saistīts ar to, ka daudzi klienti ir atpūtas 

objektu īpašnieki. Tika konstatēti un likvidēti arī vairāki nelegālie pieslēgumi. 

o 2021. gada zudumi – 55%  

o 2021. gada zudumi – 49% 

o 2023. gada zudumi – 33% 

- Ūdens kvalitāte – pārņemot saimniecību no pašvaldības (2021. gada nogalē) bija dažādas 

sūdzības. Atbilstoši tam 2022. gadā VNK serviss nomainīja filtrējošos materiālus un kopš tā 

brīža sūdzības vairs nav saņemtas. 

Notekūdeņi. DKS: 

- Notekūdeņi (hronisks virslimita piesārņojums, nepieciešamie nodrošināmie rādītāji tiek 

pārsniegti, NAI iekārtas netiek galā ar piesārņojumu). Lai šo novērstu VNK 2022. gadā ir 

piesaistījis INTEREG finansējumu nanoburbuļu tehnoloģijas uzstādīšanai ar mērķi samazināt šo 

problēmu (līdzfinansējums 80%). Projektu paredzēts īstenot līdz 2025. gada 31. decembrim. 

- DKS/ pieslēgšanās centralizētajai kanalizācijai: pēc paziņojumu nosūtīšanas par 

reģistrēšanos DKS, 1 klients vēlas pieslēgties centralizētajai kanalizācijai. 

Siltumapgāde: jaunā katlu māja darbojas labi.   

Ventspils novada domes Teritorijas un ekonomikas attīstības komiteja atklāti balsojot: PAR – 

6 (A.Zariņš, R.Krūmiņš. A.Matisons, A.Bileskalns, M.Dadzis, I.Apsītis); PRET – nav,  

ATTURAS – nav, nolemj: 

 

1. Uzdot PSIA “VNK serviss”, līdz š.g. 28.martam sagatavot informāciju un iesniegt 

priekšlikumus Ventspils novada domes Teritorijas un ekonomikas attīstības komitejai, kādā 

veidā tiek nodrošināta decentralizēto kanalizācijas sistēmu apkalpošana, kā plānots uzlabot 

šo pakalpojumu novada teritorijā.  

2. Uzdot Domes kancelejai un komunikācijas nodaļai (L.Zernevica) nosūtīt elektroniski PSIA 

“VNK serviss” šī lēmuma izrakstu uz e-pastu: info@vnkserviss.lv; 

diana.skudra@vnkserviss.lv.  

Sēde slēgta plkst.17:00 

 

Komitejas priekšsēdētājs                                      A.ZARIŅŠ  

Komitejas locekļi                                                                           R.KRŪMIŅŠ                                                                                                                                    

                                                                                                              I.CĒRPA 

                                                                                                              A.MATISONS   

                                                                                                              A.BILESKALNS 

                                                                                                              M.DADZIS 

                                                                                                              I.APSĪTIS                                                                                                   
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